

# CONTENTS

---

**N°2, Tome 157, mars – avril, 2004**

## LECTURE

---

- *Clinical, pathogenic and epidemiological data on shiga toxin producing Escherichia coli infections,*  
by C.Vernozy-Rozand **p. 5**

## COMMUNICATIONS

---

- *Echinococcus multilocularis: identification of the parasite and echinococcosis diagnosis in animals,*  
by D.Augot. **p. 17**
- *Aveolar hydatid disease: the role of man,* by R.Houin. **p. 25**
- *About the teaching of history of veterinary medicine and sciences at the veterinary School of Alfort,*  
by C.Degueurce. **p. 31**
- *Phenotypic diversity revealed in cattle prion diseases,* by T.Baron and A.G.Biacabe **p. 39**
- *Anesthesiology in Ruminants: paradoxical effects of legislations,* by S.P. Bouisset. **p. 43**
- *First description of pestivirus disease in Rupicapra pyrenaica pyrenaica,*  
by J-P. Alzieu, M.Deplanche, M.Moulignie, C.Letellier, C.Lacroux, R.Duquesnel,  
E.Baranowski, G.Meyer, P.Kerkhofs and F.Schelcher. **p. 49**
- *Bovine medicine teaching in France,* by J.Brugère-Picoux **p. 55**
- *Epidemiology of rabies in Algeria,* by A.Benelmouffok **p. 61**

## SHORT COMMUNICATION

---

- *Identification of antibacterial substance residues in chicken meat consumed in and around Dakar (Senegal),*  
by R.Bada-Alamedji, E.Cardinal, C.Biagui and A.Akakpo. **p. 67**

## OBITUARY

---

- *Docteur Charles Eugène Jean Grimpret (1904-2001), par J.Vaissaire-Schiller.* **p. 71**

## ACADEMY ACTIVITIES

---

**p. 75**

**N°2, Tome 157, 2<sup>e</sup> trimestre 2004****MÉMOIRE**

- Clinique, pathogénie et épidémiologie des infections à *Escherichia coli* producteurs de shiga toxines (STEC), par C.Vernozy-Rozand. **p.5**

**COMMUNICATIONS**

- *Echinococcus multilocularis* : techniques de diagnose du parasite et diagnostic de la parasitose chez les animaux, par D.Augot. **p.17**
- L'échinococcose alvéolaire : la place de l'homme, par R.Houin. **p. 25**
- Réflexions sur l'enseignement de l'histoire de la médecine et des sciences vétérinaires à l'École d'Alfort, par C.Degueurce. **p. 31**
- Mise en évidence de l'existence d'une diversité phénotypique dans les maladies à prions chez les bovins, par T.Baron et A.G.Biacabe. **p. 39**
- Anesthésiologie des Ruminants : paradoxe des législations, par S.P. Bouisset. **p. 43**
- Première description d'une pestivirus de l'isard (*Rupicapra pyrenaica pyrenaica*), par J-P. Alzieu, M.Deplanche, M.Moulinie, C.Letellier, C.Lacroux, R.Duquesnel, E.Baranowski, G.Meyer, P.Kerkhofs et F.Schelcher. **p. 49**
- L'enseignement de la médecine bovine en France, par J.Brugère-Picoux. **p. 55**
- Épidémiologie de la rage en Algérie, par A.Bennelmouffok. **p. 61**

**NOTE**

- Recherche de résidus de substances à activité antibactérienne dans la chair de poulet consommée dans la région de Dakar (Sénégal), par R.Bada-Alamedji, E.Cardinal, C.Biagui et A.Akakpo. **p. 67**

**ÉLOGE POSTHUME**

- Docteur Charles Eugène Jean Grimpret (1904-2001), par J.Vaissaire-Schiller. **p. 71**

**ACTES DE L'ACADÉMIE** ————— **p. 75**